
Vážený pane primátore, páni zastupitelé, 

 

        jsem 40 let trenérem mládeže stolního tenisu a mohu tedy, na základě svých 

dlouholetých zkušeností, porovnat sportovní úroveň dětí před 30-ti lety a nyní. 

Jednou větou, je to hrůza!!! 

Kdybych dal dnes na tréninku rozcvičku takovou, jakou měly děti před 30-ti lety, tak na 

příštím tréninku nemám nikoho a já skončím v kriminále za mrzačení dětí. V nejlepším 

případě by polovina skončila se zlámanýma nohama nebo rukama a druhá polovina na vozíku. 

Myslím to vážně. Nedávno jsem řekl svému příteli a trenérovi z jiné jednoty, ať se přijde ke 

mně podívat na trénink, že tolik antitalentů jsem v životě netrénoval. Odpověděl mi:“Já to 

znám, já to mám také“. Fyzická zdatnost dětí je pryč. Tyršovo heslo: Ve zdravém těle zdravý 

duch je také pryč. Co s tím my dospělí uděláme, než naše děti úplně zvadnou. Ve škole na 

tělocvik není čas. Přiznejme si, že děti toho mají dost. Přibyly jazyky, výpočetní technika a 

další pro život důležité předměty. Nedovedu si představit, jak se mohou děti soustředit na  

výuku po pořádném tělocviku, kde by dostaly zabrat. To nejde a proto ty tělocviky ve škole 

podle toho vypadají. Nářadí se učitelé bojí a nedivím se jim a tak to skončí vybíjenou nebo 

florbalem. Ani delší běh není možno dělat. Kdysi byl u dětí test běh na 12 minut. Moje děti 

kdysi uběhly 2 000 – 2 400 m a doběhly všechny. Můj pokus s dětmi dnes dopadl tak, že 

nedoběhl nikdo. Píchání v boku, kotníky, vyčerpání atd. Když rodiče nevedou děti ke sportu a 

cvičení, tak je jediná šance, donutit děti cvičit je v tom, že musí být v nějakém sportovním 

oddíle a zúčastňovat se minimálně 2 tréninků týdně. Fyzická příprava a sportování musí být 

odpoledne nebo večer, aby děti neseděly jenom při učení, počítači a televizi.  

 

        Otázka je, kde trénovat děti. Stolní tenis byl kdysi doménou Ostravy a 

Severomoravského kraje. Za posledních 20 let ubylo jen v Ostravě 11 heren stolního tenisu. 

Mládež už trénují jen 3 oddíly. KST Ostrava- Várenská, TJ Svinov a TJ Sokol Hrabůvka. 

Ostatní nemají ty děti kde trénovat. Každý se krčí v nějaké tělocvičně, kdy dostává za drahé 

peníze pár hodin. Bojím se, že tady jednou vystoupím a řeknu: „K dnešnímu dni zanikl stolní 

tenis v Ostravě“. 

 

        Na závěr bych si dovolil citovat našeho klasika: „Bude-li každý z nás z křemene, je celý 

národ z kvádrů“ a já dodám: „Bude-li každý z nás z bláta, je celý národ na …..“. 

 

 

V Kunčicích 28. 1. 2015                                                   Milan Moldřík 

                                                                                          Občan Ostravy 


